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ZÁPIS 

ze 45. jednání Regionální stálé konference pro území Zlínského kraje 

           ze dne 28. ledna 2025 

 
 

 

1/45/2025 Zahájení jednání 

Jednání zahájil předseda Regionální stálé konference Zlínského kraje (dále jen „RSK ZK“), hejtman Ing. 

Radim Holiš. Přivítal účastníky a hosty jednání a konstatoval usnášeníschopnost. Připomněl, že program 

jednání byl zaslán spolu s pozvánkou. Dále předseda zmínil, že podklady ke všem bodům byly zaslány 

členům RSK před jednáním a že po skončení jednání bude vyhotoven zápis, který schvaluje předseda RSK 

ZK. Účastníci jednání mohou nejpozději do 10 pracovních dnů od rozeslání zápisu zaslat své připomínky k 

zápisu sekretariátu RSK ZK. Zápis poté bude uveřejněn na místě určeném RSK ZK – zajistí Sekretariát 

RSK na internetových stránkách RSK ZK, www.rsk-zk.cz a rozeslán členům RSK ZK.  

 

Schválený program jednání:  

1. Zahájení jednání  

2. Aktualizace Statutu a Jednacího řádu Regionální stálé konference ZK 

3. Změna personálního obsazení pracovní skupiny při Regionální stálé konferenci ZK 

4. Regionální akční plány (RAP) 

Pořadové číslo 45/2025 

Termín jednání 28. 01. 2025 

Popis 

Předsedající: Ing. Radim Holiš 

Přítomni: 30 (dle prezenční listiny) 

Omluveni: Mgr. Eliška Olšáková, Ivan Láska, Ing. et Ing. Jiří Korec,    

Ing. Stanislav Blaha, prof. Mgr. Milan Adámek, Ph.D., Mgr. Jan Mochťák, 

Mgr. Ondřej Zaorálek, Ing. Lukáš Trčka, Ph.D., 

Místo jednání:  
Krajský úřad Zlínského kraje, zasedací místnost ZZK, 16. NP 

Zahájení a konec jednání:  

zahájení 14:10 hodin, konec 15:25 hodin 

Zapisovatel: Bc. Dagmar Valeriánová, Bc. Dominik Dvořáček 

Účastníci jednání 

Členové a stálí náhradníci s hlasovacím právem: 

Ing. Radim Holiš, Ing. David Vychytil, Mgr. Tomáš Chmela,  

Ing. Radek Doležel, Ing. Jindra Mikuláštíková, MBA, Ing. Zuzana Matulová,  

Aleš Lahoda, Ing. Vojtěch Ryza, Mgr. Miriam Majdyšová, Mgr. Josef Zdražil,  

Bc. Ladislava Hradilíková, Bohumil Škarpich, Renata Brázdilová, Vít Pořízek, 

Mgr. Milan Filip, Ing. David Mareček, Mgr. Zuzana Vojtová, Ing. Martin Kobzáň, Ing. 

Petr Valášek, Ing. et Ing. Martin Habuda, Mgr. Ing. Jiří Růžička, 

Stálí hosté: 

Ing. Lenka Kolářová, Ing. Jana Smutná, Mgr. Tomáš Opatrný, Lenka Hrušková (za 

Ing. A. Kattauerovou),  

Další účastníci jednání: 

Mgr. Zdeněk Opravil, Ph.D., Bc. Dagmar Valeriánová, Bc. Dominik Dvořáček, 

Ing. Bc. Aleš Hanus, Mgr. Stanislav Jaša   

http://www.rsk-zk.cz/
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5. Případové studie HSOÚ 

6. Aktuální informace z MMR ke kohezní a regionální politice 

7. Různé 

8.  Závěr jednání 

 

Diskuse: 

V rámci bodu č. 1 byl schválen program jednání. K bodu č. 1 nebyla vedena diskuse. 

Usnesení bylo konsenzuálně schváleno. 

 

 

2/45/2025 Aktualizace statutu a Jednacího řádu Regionální stálé konference ZK 

Bc. Dominik Dvořáček z odboru strategického rozvoje kraje uvedl, že poslední aktualizace Statutu RSK a 
Jednacího řádu RSK z listopadu 2024 byla vydána rozhodnutím ministra pro místní rozvoj ČR (příloha P03). 
Jde o aktualizaci Statutu RSK, která je v podstatě technická – na MMR se mění název oddělení RESTART 
na oddělení ohrožených území a regionů a stejně tak se mění na MMR název původního odboru strategií 
a analýz regionální politiky a politiky bydlení na jednodušší název „odbor regionální politiky“. Jednací řád 
nedoznal změn, avšak rozhodnutím ministra byly oba dokumenty schvalovány společně a je takhle 
předložen také RSK ke schválení. 
Aktualizovaný Statut Regionální stálé konference je předkládán ke schválení RSK ZK v rámci přílohy č. P01 
a Jednací řád RSK v rámci přílohy č. P02. Oba dokumenty jsou ve změnové verzi a po schválení RSK ZK 
bude vytvořena finální verze, která bude následně uložena na sekretariátu RSK a internetových stránkách 
RSK (https://zlinskykraj.cz/dokumenty-rsk). 
 
 
Diskuse: 

K bodu č. 2 nebyla vedena diskuse. 

Usnesení bylo konsenzuálně schváleno. 

 

 

3/45/2025 Změna personálního obsazení pracovní skupiny při Regionální stálé konferenci 
ZK 

V dalším bodě Bc. Dominik Dvořáček sdělil, že Sekretariát RSK ZK obdržel na začátku měsíce ledna 2025 
návrhy na renominace v Pracovní skupině Vzdělávání, spadající pod platformu RSK ZK.  
Jedná se o renominaci za původní ředitelku DD, MŠ, ZŠ a PŠ Zlín, paní Mgr. Janu Gavendovou, její 
nástupkyní je navržena nová ředitelka Mgr. Ivana Vicherková. Do této pracovní skupiny je zároveň po 
projednání s vedoucím Odboru školství, mládeže a sportu a radní Zlínského kraje pro oblast školství nově 
Ing. Andrea Vorlová z Oddělení koncepcí, kariérového poradenství, prevence a sportu, která nahradila Ing. 
Tomáše Dudu. Novým členem pracovní skupiny je navržena Ing. Bc. Martina Pinďáková z Národního 
pedagogického institutu, která zastupuje Střední článek podpory pro ZK. Střední článek podpory je tu 
primárně pro ředitele škol a zřizovatele. 
 

Jako součást materiálu byl předložen ke schválení aktualizovaný seznam Pracovní skupiny Vzdělávání při 
RSK ZK v příloze P01. 
 
Diskuse: 

K bodu č. 3 nebyla vedena diskuse. 

 

https://zlinskykraj.cz/dokumenty-rsk
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Usnesení bylo konsenzuálně schváleno. 

 

 

4/45/2025 Regionální akční plány (RAP) 

Ing. David Mareček z Odboru strategického rozvoje kraje informoval členy RSK ZK o zprávě o plnění RAP, 
zpracované v říjnu 2024, a to na základě požadavků Ministerstva pro místní rozvoj (MMR), vycházejících z 
Metodického pokynu pro využití integrovaných nástrojů a regionálních akčních plánů v programovém 
období 2021-2027 (MPINRAP). Zpracovatelem je Sekretariát RSK ZK na Odboru strategického rozvoje 
kraje (Oddělení koncepcí a analýz). Při zpracování byly využity údaje ze schválených Regionálních akčních 
plánů (RAP) ve Zlínském kraji, z dat monitorovacího systému MS2021+ k 30. 6. 2024 a dat o žádostech o 
platbu (ŽoP) předložených projektů, poskytnutých ze strany MMR na konci srpna 2024. V předložených 
tabulkách v rámci prezentace je zobrazen aktuální stav čerpání prostředků EU v jednotlivých RAP ke 30. 6. 
2024, doplněný slovním komentářem pod každou tabulkou. Ve Zprávě je zhodnoceno, jak se daří plnit 
doporučení a milníky čerpání prostředků těchto RAP, vycházející z výše uvedeného MPINRAP. Lze 
konstatovat, že určité riziko nenaplnění milníků se objevuje pouze u RAP Deinstitucionalizace sociálních 
služeb, avšak jsou činěny kroky, ve spolupráci s nositeli projektů tohoto RAP, aby toto riziko bylo 
minimalizováno. 

Dále byla podrobně prezentována navržená aktualizace RAP pro Speciální školy a aktualizace RAP pro 
Deinstitucionalizaci sociálních služeb. Více informací je v rámci předložených materiálů tohoto bodu a také 
v prezentaci, která je přílohou zápisu. 

 

Diskuse: 

Mgr. Opravil se dotázal na aktuální stav přípravy a předkládání projektů do RAP Deinstitucionalizace 

sociálních služeb. Konkrétně jej zajímaly zejména povolovací procesy na Ministerstvu práce a sociálních 

věcí (MPSV) u tří projektů v rámci prezentace, které jsou již předloženy do výzvy IROP. Ing. Petr Valášek 

z Odboru sociálních věcí Krajského úřadu Zlínského kraje okomentoval zmiňované projekty, z nichž dva 

jsou projekty realizovány ze strany města Kroměříže, které jsou ve fázi realizace a třetí projekt je předložen 

do výzvy ze strany Zlínského kraje. U tohoto projektu aktuálně probíhá výběr dodavatele stavby. Při těchto 

projektech byla intenzivně řešena komunikace s MPSV a zde vyvstaly určité problémy z důvodu 

personálního obsazení MPSV. U zmiňovaného projektu za Zlínský kraj bylo díky tomu zpoždění cca ¾ roku, 

kdy se zpřesňovaly určité podmínky ohledně úpravy rozpočtu apod. U dalších teprve připravovaných 

projektů byl problém např. se získáváním pozemků a lokalit, kde se mají nové komunitní služby stavět. 

Přesto byl loňský rok 2024 ze strany Zlínského kraje v přípravě těchto projektů úspěšný a byl v této věci 

zaznamenán významný posun. V této chvíli jsou již zpracovány studie ke konkrétním lokalitám a v některých 

případech již probíhá projektová příprava. V letošním roce bude doprojektováno, aspoň pro stavební 

povolení a bude probíhat příprava na žádosti o dotaci. Náměstek hejtmana Mgr. Chmela se doptal 

Mgr.Opravila, jak se počítá s využitím případných úspor, zda budou v RAPu možné realokace na jiné 

projekty v rámci naší krajské obálky. Mgr. Opravil uvedl, že dle posledních informací by měly případné 

úspory na konci realizace projektů z RAP zůstat v rámci obálky jednotlivého kraje. Riziko je pouze v tom, 

že pokud se finanční prostředky v daném kraji plně nevyužijí, tak budou předány krajům, kde je poptávka 

mnohem větší. Ing. Mareček k tomu doplnil, že dotazů ze strany všech krajů na využití i uspořených částek 

z krajské alokace je poměrně hodně a nyní je známo, že do doby, než budou uzavřeny vyhlášené výzvy 

(které běží až do roku 2027), se stále dá s úsporami nějakým způsobem pracovat a prostředky zůstávají 

krajům, které mohou případně doplnit další projekt, který bude předložen. Tím by mohly být úspory využity. 

Avšak v momentě uzavření výzev tato možnost již nebude. Zde by měly přijít na řadu předložené projekty 

náhradníků, kdy se již neřeší, z kterého konkrétního kraje daný náhradník je, ale pouze datum a čas 

předložení do výzvy. Předpokládá se, že Zlínský kraj využije všechny alokované finanční prostředky a 

zároveň v oblasti středních škol a zdravotnické záchranné služby jsou náhradní projekty ze Zlínského kraje 

mezi prvními v pořadí. 
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Usnesení bylo konsenzuálně schváleno a vzato na vědomí. 

 

 

5/45/2025 Případové studie Hospodářsky a sociálně ohrožených území (HSOÚ) 

V následujícím bodě jednání seznámil Ing. Mareček členy RSK se závěry zpracování případových studií 

HSOÚ ORP Holešov a ORP Vsetín, které byly dokončeny v roce 2024 a které obdrželi členové RSK v rámci 

podkladů k jednání. Dále informoval o dokončování studie ORP Otrokovice, která bude do konce ledna 

2025 odeslána starostům tohoto ORP k případným připomínkám. Případové studie jsou postupně tvořeny 

dle požadavku MMR jako součást aktivit sekretariátu RSK. Jedná se o vzájemnou spolupráci, jak 

koordinátorů HSOÚ, tak všech zainteresovaných partnerů v území. Kromě již představených hotových či 

dokončovaných případových studií budou v roce 2025 zpracovány také poslední zbývající  případové studie 

za ORP Kroměříž a ORP Uherský Brod. 

Během prezentace zazněla také informace o aktualizaci vymezení území HSOÚ, kterou schválila Vláda ČR 

v  prosinci 2024. Jedná se o přidání 7 nových ORP, avšak Zlínského kraje se tato změna netýká.  

 

V závěru tohoto bodu byly zmíněny aktuální i výhledově diskutované možnosti podpory ze strany MMR: 

➢ IROP – cestovní ruch – 81. výzva (veřejná infrastruktura, pouze pro regiony HSOÚ, výzva 

prodloužena do 26.1.2026, ale zatím stále malý zájem o využití, aktuálně předloženy projekty pouze 

za 107 mil. Kč z celkové alokace 561 mil. Kč), 

➢ Podpora rozvoje HSOÚ – nový dotační program MMR (příprava projektových dokumentací, celková 

alokace 140 mil. Kč rozdělená na „obálky“ ve výši cca 1,6 mil. Kč pro každé HSOÚ, vyhlášení 

pravděpodobně v únoru – březnu 2025), 

➢ Dotační zvýhodnění ve výzvách na dostupné bydlení, zvýhodněné investiční pobídky v HSOÚ ze 

strany CzechInvest. 

 

Bližší informace a zjištěné závěry k případovým studiím HSOÚ k jednotlivým ORP jsou uvedeny v rámci 

prezentace, která bude členům RSK odeslána spolu se zápisem.  

 

 

Diskuse: 

Náměstek hejtmana Mgr. Chmela poděkoval týmu RSK za zpracování případových studií HSOÚ a 

podotkl, že by mohlo mít velký význam zpracování těchto studií i v rámci celého území kraje, kdy by bylo 

patrné, jak podporovat regionální rozvoj v území. Zmínil důležitost čerpání získaných finančních prostředků, 

bylo by vhodné starostům zainteresovaných obcí zdůrazňovat veškeré dotační možnosti. Dále se Mgr. 

Chmela doptal, jaké jsou ze zpracovaných studií hlavní bariéry v čerpání dotací v ORP Holešov a ORP 

Vsetín? Ing. Mareček uvedl, že jsou to za Holešovsko např. nedostatek finančních prostředků na 

kofinancování, nákladná příprava projektu, uznatelnost nákladů atd. Obdobné bariéry se týkají i Vsetínska 

– jsou tam však i mnohé další, studie zmiňuje pouze výčet toho nejdůležitějšího. Bylo by vhodné se na to 

více zaměřit. Mgr. Chmela uvedl, že je to právě důležité vodítko, jak zacílit např. podporu přípravy 

projektových dokumentací. Pan hejtman požádal v souvislosti s nízkým využitím prostředků 81. výzvy 

IROP na cestovní ruch, aby informace o možnostech této výzvy šly opětovně do území relevantním 

žadatelům.  

 

Usnesení bylo konsenzuálně schváleno – vzato na vědomí. 

 

 

6/45/2025 Aktuální informace z MMR ke kohezní a regionální politice   
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K tomuto bodu byl na jednání přizván zástupce Ministerstva pro místní rozvoj, Mgr. Zdeněk Opravil z Odboru 

regionální politiky. Mgr. Opravil ve své prezentaci představil Zprávu o uplatňování Strategie regionálního 

rozvoje, běžící diskusi na národní úrovni k budoucnosti kohezní politiky po roce 2028, Zákon o podpoře 

regionálního rozvoje a jeho připravované změny, informace o aktuálních národních dotačních programech 

MMR a novinky v politice bydlení. Veškeré podrobné informace jsou k dispozici v prezentaci, která je 

přílohou tohoto zápisu. 

  

Diskuse: 

Pan hejtman měl poznámku k prezentaci Mgr. Opravila, která se týkala budoucnosti podpory regionálního 

rozvoje a zapojení Asociace krajů. Sdělil, že Asociace krajů na včerejším jednání ustanovila, že na jednání 

o kohezní politice 2028+ ji budou zastupovat hejtmani Zlínského, Ústeckého a Pardubického kraje, kteří 

utvoří skupinu, jež může pomoci právě podpoře regionálního rozvoje krajům, vzdálenějším od Prahy. 

Zároveň předsedou Komise Asociace krajů ČR pro regionální rozvoj byl zvolen hejtman Olomouckého kraje 

a místopředsedou je náměstek hejtmana Zlínského kraje Mgr. Tomáš Chmela.  

Náměstek hejtmana Mgr. Chmela sdělil, že nyní je největší šance se podílet na budoucnosti kohezní 

politiky a najít společnou řeč. Popsal příklad medializovaných závěrů Nejvyššího kontrolního úřadu ohledně 

zacílení dotací na rekonstrukce chodníků a uvedl, že tento způsob poskytování dotací z EU už není vhodný. 

Sdělil, že je nutné hledat způsob, jak a kam peněžní prostředky koncentrovat. Zmínil možnost reforem a 

jako příklad uvedl Národní plán obnovy. Sdělil, že je důležitá spolupráce Asociace krajů, Národní sítě MAS 

a SMO ČR, kteří by se měli dohodnout na základních prioritách budoucí kohezní politiky. Dotázal se pana 

Opravila, zda u prezentované podpory chytrých regionů z prostředků MMR bude podpořena projektová 

příprava? Mgr. Opravil, uvedl, že projektová příprava by měla být uznatelným nákladem, ale detaily výzvy 

zašle. Dále v souvislosti s koncentrací prostředků sdělil, že zásadní bude schopnost krajů podílet se na 

reformách. Musí být shoda na vymezení podporovaných území, protože kromě HSOÚ a metropolí / 

aglomerací, které je potřeba dořešit v rámci zákona o podpoře regionálního rozvoje, jsou zde další regiony 

vyžadující soustředěnou podporu. Jde např. o ORP Rožnov pod Radhoštěm, kde se chystá významná 

investice ONSEMI, ale obdobným územím jsou také např. Dukovany, Karviná apod. Dohoda s územím je 

klíčová, protože např. na Plzeňsku kvůli chybějící komunikaci s územím nebylo možné realizovat zamýšlený 

projekt Gigafactory. V případě Zlínského kraje bude potřeba velmi silný dialog národní a regionální veřejné 

správy v souvislosti se zmíněnou investicí ONSEMI. Pan hejtman potvrdil slova pana Opravila, že opravdu 

silný dialog bude nejdůležitější. 

 

 

Usnesení bylo konsenzuálně schváleno – vzato na vědomí. 

 

 

7/45/2025 Různé 

V rámci tohoto bodu zazněla informace a byla sdílena pozvánka ze strany Ing. Jany Smutné, ředitelky 

Regionu Bílé Karpaty, na Informační seminář k dotačním možnostem v roce 2025, který je za podpory 

Zlínského kraje pořádán dne 06.02.2025 v Hluku.  

 

 

Navrhovaná a konsenzuálně přijatá usnesení 45. jednání RSK ZK: 

 

Usnesení Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje 
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168/RSKZK45/25  s ch v a l u j e 
 
navržený program jednání 45. Regionální stálé konference pro území 
Zlínského kraje. 

 

Usnesení   Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje   
  
169/RSKZK45/25  s ch v a l u j e  

 
aktualizovaný Statut a Jednací řád Regionální stálé konference dle příloh 
P01 a P02. 

 

 

Usnesení   Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje   
  
170/RSKZK45/25  s ch v a l u j e 
 

aktualizovaný seznam členů Pracovní skupiny Vzdělávání v území při 
Regionální stálé konferenci ZK dle přílohy P01. 

 

Usnesení    Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje  

171/RSKZK45/25   b e r e   n a   v ě d o m í  

             Zprávu o plnění Regionálních akčních plánů Zlínského kraje  

k 30. 6. 2024 a 

s ch v a l u j e 

1. aktualizaci Regionálního akčního plánu Zlínského kraje Speciální školy 

dle přílohy č. P01, 

2. aktualizaci Regionálního akčního plánu Deinstitucionalizace sociálních 

služeb dle přílohy P02. 

 

Usnesení Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje 
 
172/RSKZK45/25  b e r e   n a   v ě d o m í  

 
informace o zpracovaných Případových studiích HSOÚ. 

  

Usnesení Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje 
 
173/RSKZK45/25  b e r e   n a   v ě d o m í 

 
aktuální informace z MMR ke kohezní a regionální politice. 
 
 

   

8/45/2025 Závěr jednání 
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Na závěr jednání poděkoval pan hejtman všem členům za účast na jednání a v 15,25 hod toto jednání 
ukončil. 

 

Ve Zlíně, dne  

 

 

 …………………………………. 

                                 Ing. Radim Holiš 
       předseda Regionální stálé konference  
             pro území Zlínského kraje 
 
 
Přílohy:   Prezenční listina 

Prezentace 
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